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Voor iemand die beslissingen moet 
nemen over 75 miljard euro aan be-
leggingen loopt james Mortier er 
tamelijk gewoontjes bij. Een polo, 
spijkerbroek en een paar degelijke 
schoenen zijn niet echt de stan-
daarduitrusting in het Londense f-
nancigle district, tevens centrum van 
de Europese fnancigle wereld.  

Het zal Montier een zorg zijn. 
Hij heeft geen dure pakken nodig 
gehad om al jarenlang door zijn col-
lega’s te worden uitgeroepen tot 
beste beleggingsstrateeg ter wereld. 
En misschien weerspiegelt deze ver-
schijning ook wel de tegendraadse 
opinies die Montier en zijn werkgever 
gemeen hebben. 

Sinds 2009 werkt de 40-jarige 
Brit bij de amerikaanse vermogens-
beheerder Grantham, Mayo & Van 
Otterloo (GMO), waar hij samenwerkt 
met de legendarische oprichter je-
remy Grantham. 

net als Grantham schrikt Mon-
tier niet terug voor harde uitspraken. 
Het overgrote deel van de fnancigle 
wereld is volgens Montier “een waar-

Voor mij is het minder belangrijk om 
naar de toekomst te kijken. Het gaat 
er vooral om waar we vandaag zijn. 
En dan hopelijk krijgen we later kan-
sen. Een recessie zou wel eens betere 
kansen kunnen baren. 

Verwacht u een wereldwijde recessie?
in Europa is het al duidelijke zaak. En 
ook in de Verenigde Staten is een re-
cessie goed mogelijk dit jaar. alle in-
dicatoren wijzen in die richting. 

U zegt dat een recessie betere kan-
sen biedt voor beleggers, waren die 
er dan niet afgelopen paar maanden? 
ik denk dat die er wel waren, maar ir-
ritant genoeg duurden die niet lang. 
Eind september waren er mogelijk-
heden. Europese aandelen waren 
aantrekkelijk geprijsd. Maar toen 
kwam de forse beursrally in oktober. 
Toen zag je beurzen met 20 procent 
in één maand stijgen. Enorm als je 
bedenkt dat wij toen en voor de ko-
mende jaren rekening houden met 
een groei van een procent of zeven 
per jaar.  Dat is dus drie jaar rende-
ment in één maand. 

Zat er logica achter die oktober-
rally? 
ja, ik denk het wel. Dankzij de euro-
crisis raakten aandelen aantrekkelijk 
geprijsd. Het was in die tijd een soort 
krantenkoppenroulette. Grote ondui-
delijkheden maakten dat de kleinste 
gebeurtenissen breed werden uitge-
meten in het nieuws en grote invloed 
hadden.  

Dat bood kansen aan beleggers.
niet dusdanig dat je dacht: verkoop je 
oma, verkoop je huis en stop het geld 
in beleggingen, maar toch: interes-
sante kansen, dankzij de onrust.

En dan grijpt u die? 
Zeker, als we ondergewaardeerde be-
leggingen zien, kopen we die.

Toch hield u toen en nu nog een 
groot deel van de toevertrouwde 
gelden in cash aan. Klagen uw klan-
ten daar niet over? 
ik krijg vaak de reactie: “we betalen 
je niet om geld op een spaarrekening 

“��Economen�en�
analisten?�Daar�
heb�je�niks�aan.�
Ik�ben�blij�dat�ze�
hier�niet�werken”

deloze bedoening”. “Economen en 
analisten? Daar heb je niks aan. ik 
ben blij dat ze hier niet werken.”

Hoe anders is de Brit als het 
over beleggen gaat. Dan verandert hij 
in een aimabele reus met zendings-
drang. Zijn belangrijkste boodschap: 
“tegen de kudde ingaan loont, waar-
de is alles bij beleggen”.

De economische omstandigheden 
zijn afgelopen jaar fors verslech-
terd. Hoe anticipeert u daarop? 
We doen er juist alles aan om er niet 
op te anticiperen. Dat is het voordeel 
van een waardebelegger: je kijkt al-
leen naar de waardering van aande-
len en dergelijke en wacht op kansen 
die komen. 

james montier
“�DE�fInancIëlE�wErElD�
hEEft�EEn�vErknIpt�
IDEE�van�rIsIco”

v
Kruistocht 
in spijKerbroeK
Tegendraads maar bevlogen. Het liefst 
buitenstaander maar inmiddels omarmd 
als de beste beleggingsstrateeg ter wereld. 
Voor James Montier blijft beleggen simpel 
maar niet eenvoudig. “De cijfers moeten 
voorkomen dat je domme dingen doet.”
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